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Esmenes, propostes i dubtes  

 
recollits de l’Assemblea General Ordinària del MCECC 2025 

 
En el moment de convocatòria de l’Assemblea General Ordinària del MCECC (AGO) es va 
donar a conèixer el corresponent calendari dels terminis. Aquest calendari preveia, entre 
d’altres, un període perquè els Centres i Clubs d’Esplai poguessin presentar esmenes, dubtes 
i/o propostes en relació als punts inclosos a l’ordre del dia de l’Assemblea. El mateix calendari 
de terminis anunciava una data en la qual, des del Consell Directiu del MCECC, es publicarien 
aquestes aportacions rebudes i el seu posicionament per part d’aquest òrgan.  
 
Des del dia 27 de desembre de 2024 i fins al dia 10 de gener de 2025 es van rebre un total 
de 4 aportacions (entre propostes, dubtes i esmenes) per part de diversos centres d’esplai. 
El Consell Directiu, en una reunió feta el dia 11 de gener, va valorar totes les aportacions 
rebudes. 
  
En el cas de les esmenes, la deliberació feta -com en tots els debats de valoració d’esmenes- 
va consistir en: 
 

 Veure si l’esmena rebuda conté una proposta que els autors/es del document 
l’accepten i la integren com a seva. En aquest cas, l’esmena acceptada passa a formar 
part del text que es votarà i no es fa necessari votar l’esmena.  
 

 En el cas que l’esmena rebuda contingui una proposta que els autors/es del text no 
integrin a la seva proposta de text, l’esmena no s’accepta i s’haurà de sotmetre a 
votació. En aquest supòsit es demanarà a la persona que l’ha presentada que, un cop 
escoltats els arguments del Consell Directiu, es posicioni de nou respecte a l’esmena: 
podent retirar-la o bé argumentant per què caldria mantenir-la i, en aquest cas, 
procedint a la seva votació.  

 
Pel que fa als dubtes, el Consell Directiu va consensuar-ne una proposta de resposta o de 
posicionament.  
 
El Consell Directiu del MCECC agraeix les aportacions rebudes. 
 
Les aportacions rebudes (dins dels terminis establerts) i organitzades segons els documents 
o punts als que fan referència, són les següents: 
 
Nota: S’ha mantingut el redactat literal de les aportacions rebudes a través del formulari. En aquest 
sentit, assenyalar que no s’han fet modificacions de caràcter ortogràfic ni gramatical. 
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Aportacions rebudes al Pla d’Accions 2025 
 

Esmena Pla d’Accions 2025 
Referència E01 Nom de la 

persona: 

Arnau Lonca Puig 

Territori Zona 13: Vallès 

Oriental, Osona 

Centre o club 

d’Esplai: 

Centre d'Esplai Casal Santa 

Maria del Jaire 

Text a esmenar: Proposta d’esmena: 

a. S’ha fet una actualització de la 
distribució i redacció dels continguts 
abans d’iniciar el curs 2025-2026. 
b. S’han incorporat 12 nous recursos. 

a. S’ha fet una actualització de la 
distribució i redacció dels continguts 
abans d’iniciar el curs 2025-2026. 
b. S’han incorporat 12 nous recursos. 
c. Incorporar la renovació periòdica d'aquest 
recurs a l'activitat habitual del Moviment. 

Justificació de l’esmena: 

Benvolguts membres del MCECC, 
 
Ens adrecem a vosaltres per argumentar la nostra proposta d’integrar el recurs "Fem Camí" 
com a part de l’activitat rutinària del Moviment, i no com una acció extraordinària o 
destacada dins del Pla d’accions. Aquesta proposta es fonamenta en les següents 
consideracions: 
 
1. Accions reiteratives sense avenç significatiu 
 
En la nostra anàlisi, hem observat que algunes accions del Pla d’accions del MCECC, 
incloent-hi "Fem Camí", es repeteixen any rere any sense aportar una millora significativa 
ni ambiciosa en la seva implementació o impacte. Tot i que reconeguem el valor que 
aquestes accions poden tenir, creiem que el Pla d’accions hauria de prioritzar iniciatives 
innovadores i transformadores que generin un progrés real i notori per al Moviment i els 
seus membres. 
 
La incorporació de "Fem Camí" com a part de l’activitat ordinària permetria alliberar espai 
dins del Pla d’accions per a projectes més ambiciosos que aportin avenços tangibles i 
diferenciadors. 
 
2. Indicadors auto-aprovables i limitat esforç addicional 
 
També volem aprofitar aquesta oportunitat per expressar una reflexió sobre alguns dels 
indicadors associats a "Fem Camí" i altres accions similars. Considerem que molts 
d’aquests indicadors són relativament senzills d’assolir, sovint a través de formacions que 
no són difícils de trobar i no impacten a la majoria dels Centres o Clubs d'Esplai ni a la 
majoria dels monitors i monitores, o amb decisions que no comporten un esforç o benefici 
addicional al conjunt del Moviment. 
 
Per exemple: 
- L’aprovació d’indicadors a través de formacions genèriques o temàtiques ja disponibles no 
sempre reflecteix una acció realment significativa ni innovadora. 
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- L’ús d’estris i altres recursos ja existents o del fil conductor de trobades, sovint ja aprovat, 
en molts casos, limita l’impacte transformador que una acció del Pla d’accions hauria de 
tenir. 
 
Creiem que, tot i que aquestes accions poden tenir una funció positiva dins de l'activitat del 
Moviment, no responen a l’expectativa d’una acció destacada dins d’un Pla que, en la nostra 
opinió, hauria d’aspirar a la innovació i al canvi profund. 
 
Amb aquesta proposta, no pretenem restar importància al recurs "Fem Camí", que 
considerem valuós. Tanmateix, creiem que la seva inclusió com a part de les activitats 
ordinàries del MCECC permetria una gestió més eficient del Pla d’accions, reservant-lo per 
a projectes ambiciosos que aportin beneficis més visibles i transformadors per al Moviment. 
 
Confiem que aquesta proposta pugui ser valorada i debatuda amb esperit constructiu. 
Restem a la vostra disposició per ampliar o concretar qualsevol dels punts exposats. 
 
Atentament, 
 

 
 

 Resposta del Consell Directiu: 
 
Aquesta esmena ha generat una reflexió profunda en el si del Consell Directiu, ja que en la 
justificació s’inclou un comentari general sobre el Pla d’Accions i es comenta que hi ha 
objectius que es repeteixen any rere any sense aportar una millora real i ambiciosa en el si 
del Moviment. 
 
El debat que ha conclòs en què es convocarà una reunió el mes de juny, oberta als monitors 
i monitores del MCECC, Equip Tècnic, exmembres del Moviment i persones històriques, per 
tal de debatre sobre el rumb del MCECC en el context social actual.   
 
Es considera que és cert que hi ha accions que s’han repetit al llarg dels últims anys, en 
diversos documents del Pla d’Accions, i que cal revisar de forma profunda el funcionament de 
la nostra federació per desgranar quines són les necessitats reals dels Centres i Clubs d’Esplai 
i trobar un rumb més ferm per afrontar als reptes de futur i les necessitats actuals del lleure 
educatiu. Creiem que cal repensar cap a on dirigir els nostres esforços, tot tenint en compte 
els efectius reals amb els quals comptem. En definitiva, aquesta jornada de treball es 
convocarà per tal de revisar els objectius, l’estructura i la forma de treball del MCECC. 
 
En general, valorem que cal que ens revisem per tal de trobar els mecanismes de treball que 
aportin una millora real i ambiciosa en el si del Moviment. Tanmateix, també trobem important 
destacar que a banda de les accions del Pla d’Accions   hi ha altres projectes i tasques 
ordinàries a les que no es dona visibilitat, però suposen un gran volum de feina. Alhora, volem 
recordar que les accions sorgeixen d’un procés participatiu, que s’ha anat treballant al llarg 
dels anys i que, per tant, aquest és un document col·laboratiu on tothom pot fer aportacions. 
 
També volem recordar que del document del Pla d’Accions es deriven un volum molt gran de 
tasques i, per dur-les a terme, necessitem uns efectius humans de què ara mateix no 
disposem. 
 
En definitiva, entomem les demandes del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire que ens 

esperonen a poder incorporar les accions permanents en el si de la gestió i reservar el Pla 
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d’Accions a nous projectes realment transformadors. Per tant, es considera afegir el punt C 

com a resultat esperat d’“Incorporar la renovació periòdica d’aquest recurs a l’activitat habitual 

del Moviment”. Durant aquest any, l’Àmbit d’Animació de la Fe actualitzarà el recurs i de cara 

al 2026 s’incorporarà com a tasca anual.  

 
El Consell Directiu accepta l’esmena proposada. El Pla d’Accions 2025 que se sotmetrà a 
votació incorpora aquest canvi. 
 
 

 Resposta del Consell Directiu: 

Esmena Pla d’Accions 2025 
Referència E02 Nom de la 

persona: 

Arnau Lonca Puig 

Territori Zona 13: Vallès 

Oriental, Osona 

Centre o club 

d’Esplai: 

Centre d'Esplai Casal Santa 

Maria del Jaire 

Text a esmenar: Proposta d’esmena: 

Indicadors: 
a. Redissenyar el kit de 
presentació del MCECC per a 
noves federacions. 
b. Crear un foulard propi per al 
voluntariat del MCECC. 
c. Dissenyar un nou element 
identitari del MCECC. 
 
Resultat esperat: 
a. S’ha redissenyat el kit de presentació 
del MCECC. 
b. S’ha creat i compartit el foulard. 
c. S’ha creat el nou element i se n’ha fet 
ús per reforçar el sentiment de 
pertinença. 
 

Indicadors: 
a. Redissenyar el kit de 
presentació del MCECC per a 
noves federacions. 
b. Dissenyar un nou element 
identitari del MCECC. 
 
Resultat esperat: 
a. S’ha redissenyat el kit de presentació 
del MCECC. 
b. S’ha creat el nou element i se n’ha fet 
ús per reforçar el sentiment de 
pertinença. 
 

Justificació de l’esmena: 

Els motius pels quals considerem que no és necessari crear un foulard representatiu del 
Moviment són els següents: 
 
1. Impacte limitat en el sentiment de pertinença 
Creiem que la creació d’un foulard del Moviment no tindria un impacte significatiu en el 
sentiment de pertinença dels membres del MCECC. Aquest sentiment sorgeix principalment 
de les experiències compartides, els valors viscuts i el treball conjunt en activitats i projectes, 
més que d’un element material com és un foulard. 
 
Els Centres i Clubs d’Esplai ja desenvolupen un fort sentiment de comunitat a través de la 
seva dinàmica interna i la seva participació en el Moviment, i no considerem que un objecte 
afegit pugui reforçar substancialment aquest vincle. 
 
2. Sobrecost innecessari 
El disseny, producció i distribució d’un foulard representatiu del Moviment suposaria un cost 
econòmic que considerem innecessari. Aquests recursos podrien ser destinats a altres 
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projectes o iniciatives que tinguin un impacte més directe i positiu en el dia a dia dels Centres 
i Clubs d’Esplai, com formacions, suport logístic o amortiment dels costos de les trobades. 
 
A més, en un moment en què és important ser conscients de la gestió eficient dels recursos, 
evitar despeses addicionals i prescindibles és una decisió responsable. 
 
3. Impacte ambiental 
La producció massiva d’elements tèxtils, com seria el cas d’un foulard, pot tenir un impacte 
negatiu en el medi ambient. La generació de residus, el consum de recursos naturals i 
l’emissó de gasos d’efecte hivernacle associats al procés de fabricació i transport poden 
contribuir a la petjada ecològica del Moviment. Considerem que aquest impacte ambiental 
es pot evitar si prescindim de la creació d’aquest element. 
 
4. El foulard: un element personal i propi de cada Centre i Club d’Esplai 
El foulard té un significat profundament personal i únic per a cada Centre i Club d’Esplai. 
Molts ja disposen d’un foulard que representa la seva història, identitat i valors, i que és 
portat amb orgull per monitors, monitores i infants. 
 
Proposar un foulard del Moviment podria diluir aquesta riquesa i diversitat d’identitats, i no 
reflectiria la singularitat que cada Centre aporta al conjunt del MCECC. Aquesta tradició 
personalitzada és una de les grans fortaleses del Moviment. 
 
5. Portar el foulard d’un Centre o Club ja implica participació al Moviment 
Quan algú porta el foulard del seu Centre o Club d’Esplai, també està representant el 
Moviment. Els Centres i Clubs federats són part del MCECC, i les accions que duen a terme 
ja contribueixen al creixement i la consolidació del Moviment. Actuar pel Centre és, en 
essència, actuar pel Moviment, per la parròquia i pel lleure en general. 
 
A la llum d’aquestes reflexions, considerem que la creació d’un foulard del Moviment no és 
necessària ni aporta un benefici que justifiqui els seus costos econòmics, ambientals o 
identitaris. Apostem per potenciar les accions i els valors que realment construeixen el 
sentiment de pertinença i que reflecteixen la riquesa de la diversitat que conforma el 
MCECC. 
 
Restem a la vostra disposició per dialogar o ampliar qualsevol dels punts exposats. 
 
Atentament, 

 

 Resposta del Consell Directiu: 
 
En base a la justificació que es fa de l’esmena, creiem que potser no s’ha entès bé l’acció que 

es proposa. La idea no és crear un únic foulard per tots els monitors i monitores del MCECC, 

sinó un disseny per les persones de Consell Directiu i altres voluntaris susceptibles a participar 

en actes o esdeveniments com a representants del Moviment. A l’hora de participar en 

convocatòries públiques, reunions o actes en nom del MCECC creiem que és més coherent 

tenir un únic símbol que ens representi a tots/es. També se’n faran alguns foulards “de més” 

per tal que altres persones els puguin utilitzar a l’hora de participar en accions d’aquest tipus.  

Al voltant del debat d’aquesta esmena s’ha decidit matizar un indicador i per això es decideix 
canviar-ne la seva redacció: b) Crear un foulard propi per al voluntariat del MCECC > b) Crear 
un foulard propi per a representar institucionalment el MCECC. Igualment, es decideix no 
eliminar l’acció per la justificació anterior. 
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El Consell Directiu no accepta l’esmena proposada. 
 

En cas que el Centre d’Esplai no accepti la resposta donada i valori mantenir la proposta 
d’esmena, serà sotmesa a votació per la seva inclusió al Pla d’Accions 2025. 
 

Esmena Pla d’Accions 2025 
Referència E03 Nom de la 

persona: 

Arnau Lonca Puig 

Territori Zona 13: Vallès 

Oriental, Osona 

Centre o club 

d’Esplai: 

Centre d'Esplai Casal Santa 

Maria del Jaire 

Text a esmenar: Proposta d’esmena: 

a. S’ha traslladat la demanda al CNJC. 
b. S’ha fet almenys una conversa amb el 
Departament d’Educació en aquesta línia. 
 

a. S'ha ampliat l’abast de la demanda a 
través del CNJC per arribar a instàncies 
superiors. 
b. S'ha creat un full de ruta i s'han programat 
trobades per garantir la continuïtat i agilitzar 
els resultats. 

Justificació de l’esmena: 

Considerem que aquesta acció és de gran valor i amb un gran potencial, però que podria 
ser enfocada de manera més proactiva per maximitzar el seu impacte. 
 
1. Ampliar l’abast a través del CNJC 
Portar aquest diàleg al Consell Nacional de la Joventut de Catalunya (CNJC) és un bon punt 
de partida, però potser podríem plantejar-nos com aquest organisme pot actuar com a 
catalitzador per arribar a instàncies superiors o per obrir noves vies de debat. Per exemple, 
seria interessant explorar la possibilitat que des del CNJC es pogués portar aquesta reflexió 
a altres àmbits d’incidència o posar en contacte el Moviment amb responsables directes 
d’educació a nivells més alts. 
 
2. Més enllà d’una conversa: full de ruta i accions programades 
Considerem que establir una conversa amb el Departament d’Educació és un bon primer 
pas, però potser seria beneficiós intentar anar més enllà. Proposem la creació d’un full de 
ruta o un calendari amb un seguit de trobades per tal de consolidar aquest diàleg i assegurar 
que tingui continuïtat i resultats concrets. Aquesta planificació permetria un seguiment més 
estructurat i garantiria avanços tangibles. 
 
3. Accelerar el procés per evitar alentiments innecessaris 
Som conscients que les relacions amb l’administració poden ser lentes per la seva pròpia 
naturalesa. Precisament per això, creiem que el Moviment no hauria de contribuir a aquesta 
lentitud. Si ja sabem que el procés pot ser prolongat, és crucial establir des del principi un 
enfocament dinàmic i proactiu que no alenteixi encara més el procés. 
 
4. Objectius més ambiciosos: màxims resultats obtinguts 
No hem de caure en l’error de voler complir una acció per complir-la, sinó que ens hem de 
centrar a obtenir els màxims resultats possibles. Aquest plantejament exigeix buscar no 
només el diàleg, sinó també compromisos, acords o avanços reals que beneficiïn els 
Centres i Clubs d’Esplai. Un enfocament més ambiciós i orientat a resultats creiem que serà 
més enriquidor per al Moviment. 

 

 Resposta del Consell Directiu: 
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Aquesta esmena fa referència als indicadors de l’acció XS1 “Establir diàleg amb el 
Departament d’Educació per tal de facilitar les pernoctacions a les escoles durant excursions 
i activitats”. El Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire comenta que es podria modificar 
un dels indicadors per tal de maximitzar l’acció.  És cert que tot i que el des del Consell Directiu 
ja tenim una interlocució directa el Departament de Joventut, amb els altres departaments no 
hi ha una comunicació tan fluida i, per tant, no és senzill poder materialitzar aquestes futures 
reunions. Per altra banda, la tramitació o les demandes que hem fet al llarg dels anys a 
l’administració, sempre han sigut farragoses, ja que els tempos són molt lents. Igualment, i 
tenint en compte que no és una qüestió gens senzilla, trobem encertades les consideracions 
per tal de maximitzar el possible impacte d’aquesta acció.  
 
El Consell Directiu accepta l’esmena proposada. El Pla d’Accions 2025 que se sotmetrà a 
votació incorpora aquest canvi. 
 
 

Dubte Pla d’Accions 2025 
Referència D01 Nom de la 

persona: 

Arnau Lonca Puig 

Territori Zona 13: Vallès 

Oriental, Osona 

Centre o club 

d’Esplai: 

Centre d'Esplai Casal Santa 

Maria del Jaire 

Plantejament del dubte: 

Benvolguts membres del MCECC, 
 
Mitjançant aquesta comunicació, volem expressar el nostre malestar en relació amb la 
situació de desatenció que pateixen els Centres i Clubs d'Esplai que opten per organitzar 
campaments. Aquesta problemàtica, tot i no ser nova, ha repercutit aquest any de manera 
particularment negativa, i creiem imprescindible traslladar-vos la nostra preocupació amb 
l’objectiu de millorar aquesta situació de cara al futur. 
 
1. Oblit relatiu dels Centres i Clubs d'Esplai que organitzen campaments 
 
Els Centres i Clubs d'Esplai que organitzen campaments representen una minoria dins del 
moviment, fet que, aparentment, ha contribuït a una certa manca d’atenció cap a les seves 
necessitats específiques. Aquest oblit s'ha fet més palès aquest any, ja que s'han produït 
situacions que han dificultat greument la seva planificació: 
 
Dificultats per reservar terrenys o dates desitjades: Alguns centres s’han trobat amb 
limitacions per accedir als espais i dates que necessitaven, o bé amb una antelació 
insuficient per poder planificar de manera adequada. Sense anar més lluny, des del Centre 
d'Esplai Casal Santa Maria del Jaire hem tingut greus dificultats per trobar un terreny i, quan 
l'hem trobat, ens ha obligat a modificar la logística que teníem pensada per l'estiu, així com 
la ruta, a causa de les dates disponibles i al canvi de lloc. A banda, hem hagut de plantejar 
un dia menys de campaments, fet que probablement impacti repercuteixi de manera 
negativa en el preu. 
 
2. Falta de facilitats per part del MCECC i la Fundació Pere Tarrés 
 
Des del MCECC i, per extensió, la Fundació Pere Tarrés, creiem que no s’han pres les 
mesures necessàries per alleujar aquesta situació. En particular: 
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Manca d’obertura de terrenys propis: Espais disponibles com el terreny de La Sala no han 
estat habilitats per donar suport als centres afectats. 
 
Absència d’acords amb particulars o altres entitats: No sembla que s’hagin explorat o 
comunicat convenis amb altres entitats o propietaris per oferir alternatives als centres. 
 
3. Impacte limitat del treball cooperatiu amb altres federacions 
 
Tot i que el Moviment promou i publicita habitualment el treball cooperatiu amb altres 
federacions de lleure, no hem percebut que aquesta col·laboració generi beneficis tangibles 
o, si més no, que eviti perjudicis per als centres federats. 
 
4. Falta de comunicació i transparència 
 
El MCECC era plenament conscient de les decisions preses en relació amb la restricció 
dels terrenys amb conveni a "Campaments i més" (que representen pràcticament la totalitat 
dels terrenys disponibles). Tanmateix, aquesta informació no va ser prou difosa, deixant els 
Centres i Clubs d'Esplai amb poc marge de maniobra per adaptar-se. Això s’ha percebut, si 
més no, com una actitud resignada per part del Moviment davant d’una situació que afecta 
directament els seus membres. 
 
Davant d’aquesta situació, ens agradaria plantejar les següents preguntes i peticions: 
 
Seria possible que, com a MCECC, es treballés per redreçar aquesta situació de cara al 
curs vinent? 
 
Podria la Fundació Pere Tarrés explorar i comunicar alternatives per als Centres i Clubs 
d'Esplai afectats, com ara obrir terrenys propis o establir convenis amb altres entitats? 
 
Podria el Moviment comprometre’s a una comunicació més transparent i proactiva sobre 
decisions que impactin directament els centres, garantint un marge de preparació adequat? 
 
Agraïm la vostra atenció i restem a l’espera d’una resposta per conèixer les possibles 
accions que es duran a terme per abordar aquesta situació. Estem convençuts que, amb 
un esforç conjunt, es poden trobar solucions que garanteixin un millor suport per als Centres 
i Clubs d’Esplai que aposten pels campaments com a forma d’educació en el lleure. 
 
Restem a la vostra disposició per ampliar o concretar qualsevol dels punts exposats. 
 
Atentament, 

 

 Resposta del Consell Directiu: 
 

En el marc de la crisi de terrenys viscuda aquest estiu, des del MCECC ens vam implicar 
plenament per tal d’aconseguir les màximes facilitats a l’hora de reservar terrenys 
d’acampada. La problemàtica ve de lluny. De fet, des de principis del curs passat ja ens vam 
començar a moure preveient que a l’estiu sorgirien dificultats, ja que ens van avisar que els 
terrenys inundables no es podrien utilitzar com a zones d’acampada i que, per tant, es 
necessitarien informes tècnics que així ho demostressin.   
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Tot i la nostra previsió, des de l’administració es va anar tard i això va precipitar a setmanes 
de moltes reunions, on ens vam coordinar amb les altres entitats de lleure per tal d’aconseguir 
la resolució més favorable de la situació i reclamar una millor gestió per part de l’administració. 
Paral·lelament, també vam mantenir diverses reunions de negociació amb el govern, algunes 
força tenses, per demanar solucions ràpides i senzilles per tots els esplais i caus de Catalunya. 
Si no haguéssim vetllat tot això, la situació resultat hagués sigut molt més negativa per tots 
els centres que van de campaments.   

Aquesta gestió ingent va donar resultat a un acord de govern històric. Per tant, sí que creiem 
que s’han destinat molts per mirar d’alleugerir aquesta situació. Igualment, entenem amb les 
dificultats que us vau trobar per reservar el terreny desitjat i amb les dates que volíeu, i 
reconeixem que s’haurien d’haver comunicat algunes informacions amb més antelació.  

En aquest sentit, l’entitat gestora de “Campamentsimes”, una de les plataformes amb més 
quantitat de terrenys de Catalunya, va prendre la decisió de restringir les reserves dels 
terrenys a agrupaments de la seva federació mare. És cert que la comunicació d ’aquesta 
decisió s’hauria d’haver gestionat millor, ja que es va saber a una reunió del CNJC i no es va 
difondre amb prou rapidesa. D'altra banda, hem demanat a aquesta entitat que 
reconsideri/flexibilitzi aquestes dates, però sembla que la decisió és força inamovible.  

D’altra banda, la qüestió d’obrir terrenys d’acampada propis no està a les nostres mans i, a 
part, els dos terrenys d’acampada de la Fundació Pere Tarrés tenen les seves limitacions. Per 
exemple, malgrat que el terreny d’acampada de La Sala té número de registre propi i està 
legalitzat com a tal, quan hi ha reserves s’han de tenir en compte molts imputs (si és època 
de sequera, si el terreny està habilitat –no sempre ho està per tal de prevenir problemes 
d’avaries relacionades amb els canvis de temperatura-, si hi ha convivència amb altres grups, 
etc.) que fan que no sempre es pugui permetre la reserva sol·licitada. 

Igualment, mirarem d’explorar la via d’aconseguir acords amb particulars o altres entitats per 
oferir alternatives de terrenys als Centres d’Esplai que aneu de campaments. 

 

 
 


